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Plats och tid: Patricia, Hudiksvall, kl 13:00-16:00 

Förtroendevalda: Beslutande: Ej beslutande: 
 Birgitta Medin (M), ordf 

Majvor Westberg Jönsson (S) 
Ingrid Sandström (PRO) 
Roland Lodén (PRO) 
Gösta Larsson (PRO) 
Erik Teodorsson (PRO) 
Marianne Ahlqvist (SPF) 
Valborg Brink (SPF) 
Åke Tyberg (SPF) 
Henry Knuut (RPG) 
Ingegerd Zachrisson (SKPF) 
 

Göran Thapper (S) 
Monica Pettersson (PRO) 
Astor Andersson (PRO) 
Staffan Landin (PRO) 
Börje Wedin (SPF) 
Birgitta Peräinen (RPG) 
Ingrid Bylund (Vision) 

 
Övriga deltagare: Verksamhetschef Per Iversen, samordnare Jannie Pevik Fasth  
 
Utses att justera: Ingegerd Zachrisson 
 
Justeringens plats 
och tid: Kommunledningsförvaltningen, kl 11:00 

Underskrifter:  Paragrafer: 17-22 

Sekreterare: Annika Forslin 

Ordförande: Birgitta Medin 

Justerande: Ingegerd Zachrisson   
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Bevis/anslag 
Protokollet är justerat. Justeringen tillkännagiven genom anslag. 

Anslagstid, från och med till och med 
2013-12-03 2013-12-24 

Förvaringsplats för protokollet 
Kommunledningsförvaltningen 

Underskrift 

Annika Forslin 
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§ 17 Godkänna föregående protokoll, dagordningen och 
justerare 

Föregående protokoll godkänns och läggs till handlingarna. 

Ingegerd Zachrisson väljs att justera dagens protokoll. 

Ordförande frågar om det finns ytterligare frågor att ta upp varvid två frågor anmäls. 
Frågorna handlar om gratis buss för pensionärer och hörslinga på teatern. 

____ 
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§ 18 Utvärdering av projekt på omsorgsförvaltningen   

Verksamhetschef Per Iversen informerar pensionärsrådet om olika projekt på 
omsorgsförvaltningen och hur det gått med projekten. 

Rehabilitering 

All personal har fått utbildning i rehabilitering. 

Nutrition 

All personal har fått utbildning. Utbildningen tog inte bara upp vad man ska äta utan 
behandlade hela måltidssituationen exempelvis hur man ska sitta med mera. 
Kommunen har nu anställt en dietist. 

Demens 

Projektet var ett samarbete med Landstinget Gävleborg och kommunen. Det var ett 
svårt arbete att driva projektet med Landstinget då det bland annat var svårt att få in 
demensutredningar i tid.  

Ingsta, Tryggebo och Frejagården har nu fått demensboenden.  

Sociala innehållet 

En fixartjänst infördes. Dock blev målgruppen inte den som man trodde så 
fixartjänsten avslutades. Projektbidraget gick också till volontärverksamheten som 
fortfarande finns kvar i kommunen. Grön Terapi är också en del av detta projekt. 
Grön Terapi syftade till att utveckla de äldres miljöer med hjälp av växter. Nu finns det 
en årlig tävling om bästa utemiljö på äldreboende.  

Förebyggande verksamhet 

Kommunen har haft uppsökande verksamhet där alla över 80 år, som inte bor på 
äldreboende, har fått erbjudande om ett hembesök från kommunen. Resultatet blev 
bra men projektet var allt för resurskrävande. Istället bjuder man nu in till 
gemensamma träffar. Dock kan de erbjuda enskilda träffar om personen inte har 
möjlighet att närvara på de gemensamma.  

Anhörigstöd 

Anhörigstödet är till för personer som ger stöd och vård till en närstående. Den 
närstående kan vara långvarigt sjuk, äldre, beroendeproblematik eller en fysisk, psykisk 
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eller neuropsykiskt funktionsnedsättning. Lagen har blivit hårdare kring anhörigstöd, 
den har gått från att vara något kommunerna bör ha till att kommunerna ska ha 
anhörigstöd. Hudiksvalls kommun har nu två anställda anhörigstödjare, dessutom 
finns det kontaktpersoner ute på verksamheterna.  

Värdighetsgarantier 
Tidigare har omsorgsförvaltningen haft omsorgsgarantierna dessa har nu ändrats till 
värdighetsgarantierna då det är ett krav från Socialstyrelsen. 

Hudiksvall Hela Livet 

Hudiksvall Hela Livet utvecklas hela tiden. Verksamheten har nu blivit beviljad 1,7 
miljoner kronor från Kulturrådet för att stärka äldres deltagande i kulturen. Se §19 för 
mer information. 

För införandet av valfrihetssystem (LOV) 

Kommunen har infört valfrihet inom hemtjänsten. Det startades ett företag i Delsbo, 
men efter bara någon månad så lades företaget ner. Nu har företaget Monitor 
meddelat att de ska starta ett företag som ska erbjuda hemtjänst.  

Alternativa driftformer 
Alternativa driftformer var ett regionalt projekt finansierat av Tillväxtverket. Projektet 
pågick under perioden 2010-2013 och syftet var att skapa regional tillväxt i Gävleborgs 
län genom att stimulera entreprenörskap inom och genom offentlig sektor samt att 
utveckla tjänstesektorn genom alternativa driftformer. Hudiksvalls fokus låg på 
intraprenader. Nu har 2 äldreboenden och 11 boenden för funktionshindrade blivit 
intraprenader. 

Jämt anställd, ledig ibland 

Projekt arbetade för att alla anställda inom omsorgsförvaltningen har rätt till önskad 
sysselsättningsgrad. Kommunfullmäktige har beslutat detta, gäller nu för hela 
kommunen inte bara omsorgsförvaltningen. 

Vardagsteknik för äldre 

Projektet infördes i mitten av 2000-talet. Syftet var att äldre fick lära sig att använda 
datorer. Datorerna finns nu i ett rum på Patricia. Då tekniken går fort framåt är nu 
datorerna ”antika” och används inte längre. 
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Hemma med IT  

Projekt som hjälpte anhöriga som vårdade anhörig i hemmet. Hudiksvall var bara med 
en kort period i projektet då tekniken som används i projektet blev föråldrat redan 
innan projektet blev klart. 

E-hemtjänst 

Projektet försöker fina nya arbetssätt. E-hemtjänst är en kompletterande insats som 
man får biståndsbedömd. Detta är inte en insats man påtvingas för att kommunen ska 
spara pengar, utan villkoret är att den enskilde själv väljer att söka insatsen. Två 
produkter finns ute på marknaden, Nära och Nattefrid. Hudiksvall har kostnadsfritt 
fått prova tjänsterna i tre månader. Just nu pågår testperioden där 7 personer, frivilligt, 
deltar.  

Marianne Ahlqvist och Roland Lodén från pensionärsrådet ingår i projektgruppen.  

Det finns en visningslägenhet på Patricia där e-hemtjänst visas upp. Ni är välkomna att 
titta på lägenheten. Beställ tid hos projektledare Madeleine Hedin, tel 073-461 29 63. 

Kompetensstegen, kompetenslyftet och omvårdnadslyftet 

Kommunen har fått bidrag till att utbilda personalen. Några av projekten har gått lite 
sämre. Då hela bidraget inte har använts upp har en del av bidraget skickats tillbaka till 
bidragsgivaren. Ett av projekten, som har gått bra, är att utbilda vårdvikarier till 
undersköterskor. 

Vård- och omsorgscollege 

Projektet har finansierats av Region Gävleborg. Samtliga kommuner i Gävleborg, 
Älvkarleby kommun, Landstinget Gävleborg och privata aktörer deltar i projektet.   

Det kommer vara brist på vårdpersonal i framtiden. Projektet försöker få ungdomar i 
årskurs 7 att välja vårdutbildning i gymnasiet.  

College Gävleborg 

Vård- och omsorgscollege och teknikcollege har slagits samman till College Gävleborg.  
Det är ett regionalt projekt som försöker få ungdomar att välja vård- och 
teknikutbildningar och dessutom få dem att stanna kvar i vår region.  
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Regional handledatutbildning 

Utbildar personal på bland annat äldreboenden till handledare så att de tar emot 
ungdomar och andra praktikanter på ett bra sätt så att ungdomarna får en positiv 
upplevelse av sin praktik och eventuellt vill arbeta inom vården i framtiden.   

____ 
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§ 19 Information om Hela Livet, hur det ser ut nu och i 
framtiden 

Jannie Pevik-Fasth, samordnare för Hudiksvall Hela Livet, informerar om deras 
verksamhet. 

Hudiksvall Hela Livet är ett samarbete mellan kommunens äldreomsorg, Hälsinglands 
Museum, biblioteket, Kultur Hudiksvall och Bromangymnasiet. 

Verksamhetens ändamål är att: 

• Stimulera de samverkande aktörerna till att förbättra äldres miljö, det vill säga 
livskvalitet och psykisk hälsa 

• Främja det positiva åldrandet och skapa arenor där äldres livserfarenhet och 
unika perspektiv bättre kan komma till uttryck 

• Människans livslånga utvecklingspotential stimuleras 

• Skapa bättre möjligheter för att äldres unika perspektiv och kompetens kan 
förmedlas till de yngre generationerna och skapa kontakt och förståelse över 
generationsgränserna.  

På Hälsinglands Museum ordnas aktiviteter som ”Skravlan”, jazzcafé/poesicafé, 
föreläsningar, kulturhistoriska utflykter, dessutom har museet särskilda seniorvisningar. 
Biblioteket har aktiviteter som skrivarkurser, poesitävling, berättarstunder och 
bokcirklar. Biblioteket utbildar också ”högläsare”, dessa finns nu på alla kommunens 
äldreboenden. Exempel på olika aktiviteter äldreomsorgen har är träffpunkter för 
seniorer (ex Storgatan 49), utflykter, teaterprojekt, samtalsgrupper för äldre, utbildning 
för volontärer. Hudiksvalls Hela Livet samarbetar med Bromangymnasiets 
omsorgsprogram. Kultur Hudiksvall ordnar ”berättelser runt brasan” på 
hembygdsgårdarna, ibland ordnas även kulturevenemang speciellt för målgruppen. 

Hudiksvall Hela Livet har ansökt och precis blivit beviljat bidrag på 1,7 miljoner 
kronor från Statens Kulturråd. Verksamheten har fått bidrag för att stärka de äldres 
deltagande i kulturen. Jannie Pevik Fasth berättar att bidraget kommer gå till följande 
fyra områden.  

• Försöka föra över idén om Hudiksvall Hela Livet till de andra kommunerna i 
vår region. 
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• Filma aktiviteterna så att äldreboendena kan sända dem i realtid så att 
personerna på äldreboendena också kan delta. Om det inte går att genomföra i 
realtid så är målet ändå att filma aktiviteterna så att man har dem i en 
”filmbank”. 

• Musik vid Dellen har nu funnits i 30 år. De vill nu att äldre påverkar innehållet 
och är med och arrangerar evenemanget.  

• Bygga en utställning om åldrandet som kan skickas runt i landet. 

  

För mer information om Hudiksvall Hela Livet se deras hemsida: 
www.hudiksvallhelalivet.se 
____ 
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§ 20 Övriga frågor 

Gratis resor på kollektivtrafiken 

Rolf Lodén tar upp en fråga om Hudiksvalls kommun kan erbjuda pensionärerna 
gratis resor på lokaltrafik, under vissa tider på dygnet. Sekreterare Annika meddelar att 
det är Landstinget Gävleborg som ansvarar över kollektivtrafiken. Planeringschef 
Hans Gyllow är kommunens kontaktperson. Antingen bjuder Annika in Hans till 
kommande sammanträde eller annars begär hon ett skriftligt svar från honom. 

Hörslinga på teatern 

Det efterlyses en hörslinga på Hudiksvalls teater, i dagsläget saknas det. Det finns 
förslag på att renovera och bygga om delar av teatern. Om det sker så finns det 
möjlighet att det byggs en hörslinga. 

Handikapparkeringsplatser utanför Patricia 

På ett tidigare sammanträde i år tog Marianne Ahlqvist upp behovet av fler 
handikapparkeringsplatser utanför Patricia då det endast fanns en. Majvor Westberg-
Jönsson (S) som är ledamot i tekniska nämnden tog med sig frågan dit. Numera finns 
det 2 handikapparkeringsplatser utanför Patricia. 

____ 
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§ 21 Sammanträden 2014 

Kommunledningsförvaltningen har tagit fram ett förslag till sammanträdesplan för år 
2014 med början kl 13:00: 

torsdag 13 februari, onsdag 7 maj, onsdag 1 oktober och torsdag 27 november. 

Roland Lodén meddelar att 1 oktober är FN:s internationella äldredag och då brukar 
kommunen uppmärksamma dagen med kampanjen Peppar Peppar. Pensionärsrådet 
bör därför inte vara den 1 oktober.  

Pensionärsrådet beslutar  

att fastställa följande sammanträdesdatum för 2014: 

torsdag 13 februari 
onsdag 7 maj 
torsdag 27 november 

att ordförande och sekreteraren väljer ett annat datum istället för 1 oktober 

____ 
 
Information från 2 oktober, justeringsdatum 

Sammanträdesdatum för 2014: 

torsdag 13 februari 
onsdag 7 maj 
torsdag 9 oktober 
torsdag 27 november 
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§ 22 Nästa möte 

Nästa möte är torsdagen den 13 februari 2014.  Sedan tidigare har det kommit upp 
önskemål om läkemedelshantering, trygghetsvandringar och budgeten. 
Omsorgsnämndens ordförande Per Almberg önskar att få komma på sammanträdet 
och presentera sig.  

____ 
 


